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برقیهاباپاییزبهپایتختمیآیند
اتوبوس، موتورسیکلت و تاکسی های برقی به زودی در تهران تردد خواهند کرد
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اجرایطرح»اتوبوسپیادهمدرسه«

زینــب عبــادی، معــاون حمل ونقل شــهرداری منطقــه12: امســال علاوه بــر آرام ســازی معابــر از طریــق انجام 
خط کشی ها و... با همکاری آموزش وپرورش و والدین و دانش آموزان طرح »اتوبوس پیاده مدرسه« و ترویج 
تردد با »دوچرخه تا مدرسه« در محله آبشار که به عنوان محله دوستدار کودک انتخاب شده، اجرایی می شود.

افزایشمیادینمیوهوترهباردرمنطقه9
ایوب فصاحت، مدیرعامل سازمان میادین میوه وتره بار شهرداری تهران: ارائه خدمات بهتر و بیشتر به شهروندان 
در محلات اولویت سازمان است. اخیرا بازدیدی از منطقه9 داشتم و تأکید شد تا مدیریت شهری منطقه اماکنی 

که قابلیت احداث میادین را دارند، شناسایی کند و ما هم در اسرع وقت پروژه احداث را اجرایی می کنیم.

بازپسگیریاموالشهرداریتهران
لطف الله فروزنده، معاون مالی شهردار تهران: بخشی از اموال که در اختیار اشخاص حقیقی و حقوقی بود تخلیه و 
بازپس گیری شد. در حال حاضر بخش حقوقی ما در محاکم قضایی این موضوع را به جد دنبال می کند و طبق آمار 
حدود 2۰هزار میلیارد تومان باز پس گیری شده اما این آمار جدید نیست و قطعا رقم به تازگی بیشتر شده است.

رشدصدورپروانهساختدربافتفرسوده
علیرضا زاکانی، شهردار تهران: نسبت به سال گذشته شیب صدور پروانه به صورت جدی رشد پیدا کرده است، 
به طوری که ســال1۴۰1 نســبت به ســال1۴۰۰ بالغ بر ۸۰درصد رشــد صدور پروانه داشــتیم که این رقم در بافت 
فرسوده ۶۸درصد افزایش داشته است. هدف گذاری کرده ایم با نوسازی، ناایمنی بافت فرسوده را تغییر دهیم.

گزارش کار امروزلطف الله فروزنده*یادداشت

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه

از فضاهــای اجتماعــی فرهنگــی منطقــه بازدیــد کــردم. کتابخانــه 1
آیت الله حکیــم و مرکــز کارآفرینی معاونــت فرهنگــی اجتماعی در 

پارک جمشیدیه ازجمله این فضاها بود .

سیدمهدی صباغ

منطقه

از مراحل ساخت و راه اندازی 2ایستگاه شــارژ خودروهای برقی در 9
منطقه بازدید کردم. در حال حاضر یک ایســتگاه در ضلع شمالی 
رینگ داخلی میدان آزادی و دیگری در ابتدای خیابان آزادی مقابل 
بانک شهر جانمایی و احداث می شود که هر کدام از این دو ایستگاه 

مجهز به یک شارژر DC و ۴شارژر AC خواهند بود.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه

امروز هماهنگــی لازم برای اعــزام 12۰ نفر از کارشناســان و کارگران 5
داوطلب خدمــت در مرز مهــران را انجــام دادم.  این افراد از ســوی 
منطقه ۵  به همــراه تجهیــزات تخصصــی همانند باب کــت، خاور، 
مینی پک، جرثقیل، کامیون های یخچال دار و دیگر ملزومات، اولین 
گروه از خادمین راه حرم برای خدمت به زائرین حسینی به منطقه 

مرزی مهران اعزام شدند.

احسان شریفی

منطقه

جلسه  مشترکی با حضور مسئولان پلیس راهور، کلانتری و آموزش 12
و پــرورش با موضوع اســتقبال از مهر 1۴۰2داشــتم و قرار شــد برای 
رفع گره های ترافیکی و ایمن سازی معابر نزدیک مدارس اقدامات 

لازم را انجام دهیم.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه

جلســه ای با نوید خاصه باف، مدیرعامل سازمان ســرمایه گذاری و 18
مشــارکت های مردمی شــهرداری تهران داشــتم. در این نشســت، 
تعیین تکلیف پروژه های مشارکتی مورد بحث و بررسی قرار گرفت 
و امیدوارم با تحقق این کار به زودی شاهد تحول بزرگی در افزایش 

سرانه های منطقه باشیم.

محمد جواد خسروی

منطقه

در نخســتین روز کاری هفتــه بــا حضــور در معاونــت شهرســازی و 3
معمــاری منطقه به صــورت مســتقیم در جریــان روند رســیدگی به 
مسائل و مشکلات شهروندان قرار گرفتم و همچنین از نقطه نظرات 

و مسائلی که مراجعه کنندگان با آنها در ارتباط بودند، مطلع شدم.

حمید جوانی

منطقه

مراسم تکریم از پیرغلامان و خادمان حضرت سیدالشهدا)ع( را با 11
کمک همکاران منطقه در یک حسینیه برگزار کردم تا از این طریق 

قدردان زحمات این دلسوختگان حسینی باشیم.

سید محمد موسوی

منطقه

دیداری با خبرنگاران و عکاسان داشــتم. به هر حال فرصتی پیش 16
آمد تا از زحمات دوســتانی کــه در انعکاس اخبــار و تصاویر منطقه 
به ما کمــک می کنند، تقدیر کنیــم. در این نشســت نظراتی هم در 
راستای بهبود کیفیت خدمت رسانی مطرح شد که سازنده بودند و 

قطعا در تصمیم گیری ها آنها را مدنظر قرار خواهیم داد.

محمدامین سالاری پور

منطقه

7
نصرالله آبادیان

منطقه

نهضت ۴۰هــزار تــن آســفالت ریزی را تــا پایــان شــهریور در منطقه 14
پیگیری می کنم؛ به همین دلیل امروز عملیات لکه گیری آسفالت 
جهت مناسب ســازی  خیابان های تکیه اکبرآبادی، نیکنام شــرقی، 

دژکام، هفده شهریور و... انجام شد.

امیر یزدی

منطقه

جلسه ای برای تقدیر از اصحاب رســانه در شهرداری منطقه برگزار 20
شد که جعفر شربیانی، رئیس شورای اسلامی شهرستان ری هم در 
این نشست حضور داشتند و نکاتی درخصوص تعامل با خبرنگاران 

و پیگیری مشکلات مردم مطرح شد.

رضا شنگی

منطقه

روز گذشــته نخســتین گروه از خادمــان شــهرداری منطقه 2جهت 2
خدمت رســانی به زائران اربعین حســینی بــه مرز زرباطیــه را بدرقه 

کردیم تا برنامه ریزی های لازم صورت گیرد.

مهدی صالحی

منطقه

به همراه حمیدرضــا صارمی، معاون شهرســازی شــهردار تهران به 10
محله بریانــک رفتیم و ورودی ســوم ایســتگاه متروی ایــن محله را 

که برای تردد معلولان مناسب سازی  شده است، افتتاح کردیم.

مهدی اخ الصنایع

منطقه

جلســه هماهنگی درخصــوص راه انــدازی موکب پذیرایی مراســم 6
اربعین حسینی در شهر کربلا را برگزار کردیم. همچنین بازدیدی از 

کیفیت نگهداشت شهر در سطح منطقه انجام دادیم.

مرتضی روحانی

منطقه

با توجه به اهمیت آموزش نیروهای دوام، امروز در محل دوره های 13
آموزشی گروه های مذکور در سوله بحران شهرداری منطقه 1۳ حضور 
یافتم و از نزدیک در جریان روند آشنایی این نیروها با آموزش های 

پیش بیمارستانی قرار گرفتم.

هادی علی احمدی

منطقه

نیروهای شهرداری را برای اطلاع رسانی در راستای برخورد با تخلفات 19
ساخت وســاز بســیج کردم. برای تشــریح اهمیــت کار جلســه ای با 
مدیران داشتم و از آنها خواستم در قالب نصب بنر و توزیع تراکت 
و... به سازندگان ساخت وساز غیرمجاز در معابر کدخدایی، غفوری، 
گلها، موزاییک سازی ، شهرک احمدیه و... اخطار بدهند. درصورت 

عدم تمکین، طبق ضوابط قضایی با آنها برخورد می شود. 

تورج فرهادی

منطقه

در پی زلزله روز شــنبه 2۸مرداد در شرق اســتان تهران جلسه ای با 4
ستاد مدیریت بحران شــهرداری منطقه ۴داشتیم و در این جلسه 
برای تمامی دستگاه های عضو این ستاد آماده باش کامل صادر شد.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه

روز گذشــته پاســخگوی شــکایات و درخواســت های شــهروندان 17
منطقه 1۷ بــودم و با مــردم منطقــه 1۷ گفت وگــو کردیم تا مســائل 

خود را بیان کنند.

رضا سیفی

منطقه

روز گذشــته نشســتی با خبرنگاران فعال در حوزه شــهری داشــتیم 8
و در ایــن نشســت، چالش هــا و مشــکلات منطقــه مطــرح شــد. 
همچنین اصحاب رسانه نقطه  نظرات خود را درباره منطقه ۸تهران 

مطرح کردند.

فاطمه تنهایی

منطقه

در نشســت قــرارگاه جامانــدگان اربعیــن حســینی شــرکت کــردم. 15
در ایــن نشســت مقــرر شــد شــهرداری منطقــه 1۵ در طول مســیر 
۳و نیم کیلومتــری حدفاصــل میــدان خراســان تــا اواســط خیابــان 

فدائیان اسلام به جاماندگان اربعین حسینی خدمات ارائه کند.

محمد شیری

منطقه

در جلســه ســاماندهی شــهرک های منطقــه شــرکت کــردم کــه در 21
این جلســه درخصوص ارائه خدمات به شــهرک دانشــگاه تهران و 
شهرک آزادی -فرهنگیان تصمیم گیری شد. منطقه 21 شهرک های 
مسکونی زیادی دارد که نیازمند دریافت خدمات گوناگون ازسوی 

شهرداری هستند.

رضا پوریافر

منطقه

از پروژه هــای عمرانــی بازدیــد کــردم. توســعه فــاز دوم بوســتان 22
جوانمردان به عنوان یکی از مکان های تفریحی و گردشــگری شهر 
تهــران در مســیر روددره کــن در دســتور کار قرار گرفــت. همچنین 
دومین پارک ترافیــک منطقه نیز بــا رویکرد آموزشــی و تفریحی در 

بوستان جوانمردان ویژه مادر و کودک راه اندازی خواهد شد.

رضا شرفی

طبق برنامه هرساله، برای اربعین امســال هم تعدادی از اتوبوس های 
ناوگان اتوبوسرانی شهر تهران و حومه برای جابه جایی و ارائه خدمات 
به زائران اباعبدالله حســین)ع( به مرز عراق اعزام می شوند و بر همین 
اساس در مرحله نخست، ۵۰ دستگاه اتوبوس به مرز مهران اعزام شدند. 
با ورود زائران اربعین به مهران خدمات رسانی اتوبوس ها آغاز خواهد شد 
و براســاس توافق ها و هماهنگی های صورت گرفته، زائران تا نخستین 
شهر عراق یعنی شهر کوت جابه جا می شــوند. در سایر مرزها ازجمله 
مرزهای خسروی، شلمچه و چزابه نیز با همکاری شهرداری شهرهای 
مشهد، اهواز، کرج و شیراز در اربعین به زائران خدمات رسانی می شود. 
انتشار این خبر باعث شده تا افراد با اشاره به کمبود در ناوگان اتوبوسرانی 
پایتخت، از اعزام اتوبوس به مرز برای اربعین و خدمات رسانی به زائران 

انتقاد هایی را مطرح کنند.
در این رابطه بد نیســت بدانیم تعداد اتوبوس هایی که در مجموع قرار 
است برای خدمات رسانی به مرز اعزام شود حدود ۸۰۰ دستگاه است، اما 
تمام این اتوبوس ها را قرار نیست شهرداری تهران تامین کند. علاوه بر 
شهر تهران، دیگر شهر های کلانشهر های کشور ازجمله شهر های کرج، 
مشهد، شیراز و اهواز هم در تامین اتوبوس های مورد نیاز مشارکت دارند. 
از آنجا که شهرداری تهران و شرکت اتوبوســرانی پایتخت از مدت ها 

قبل خودشــان را برای اول مهر و بازگشــایی مدارس آماده می کنند، 
در این مــدت طرح های مختلفی ازجمله بازســازی و اورهال تعدادی 
از اتوبوس های فرســوده و زمینگیر و رونمایی از 1۰دســتگاه اتوبوس 
دوکابین تندرو در مرداد ماه امســال صورت گرفته که در حاشــیه آن 
مدیرعامل شرکت اتوبوسرانی از بازسازی مجموعا 1۰۰دستگاه اتوبوس 
شهری دیگر و همچنین اضافه شدن 3۰۰دســتگاه اتوبوس جدید تا 

مهرماه خبر داد.
 با توجه به اضافه شــدن اتوبوس هــای جدید، درشــرایطی که هنوز 
فصل پاییز و افزایش حدود 3۰درصدی مســافران به دلیل بازگشایی 
مدارس و دیگر مراکز تحصیلی از راه نرســیده است، اعزام موقت چند 
دســتگاه اتوبوس برای مراســم اربعین خلأ و خللی در خدمات رسانی 
به شــهروندان تهرانی ایجاد نمی کند، به ویژه اینکه در این مدت برای 
2تا 3روز هم تعطیلات اربعین و آخر هفته را در پیش داریم و تقاضای 
سفر درون شهری هم کاهش پیدا می کند. دراین رابطه مهدی علیزاده 
مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوســرانی تهران با بیان اینکه مسئولیت 
حمل ونقل در اربعین به شرکت واحد اتوبوسرانی شهر تهران محول شده 
است، گفت:»در ایام اربعین برای عدم وقفه در خدمات رسانی به مردم 
تهران برنامه ریزی جامعی انجام گرفته و در این موضوع نگرانی نداریم.«

با اعزام اتوبوس برای مراسم اربعین
 خللی در خدمات رسانی به تهرانی ها ایجاد نمی شود

هرازگاهی شاهد آتش سوزی در سراها و تیمچه های 
مختلف بازار تهران هســتیم که طی آن، چند مغازه 
دچار حریق شده و خســارت های فراوانی به بازاریان 
وارد می شــود. آخرین مورد هم ایجاد خسارت های 
سنگین به 3۰باب مغازه و انبار در بازار آهنگران بود 
که خوشبختانه به دلیل وقوع حادثه در زمان تعطیلی 
بازار، مصدوم و فوتی نداشت. همین موضوع سبب شد 
تا ایمن ســازی بازار تهران به یکی از درخواست های 

مهم کسبه و شهروندان تبدیل شود.
حســن خدایاری، از کاســبان بازار تهران می گوید: 
»مسئولان بارها به ایمن سازی بازار تأکید کرده اند، 
اما متأســفانه اقدام چندانی در ایــن خصوص انجام 
نشده اســت. البته چندی پیش وزیر کشور شخصاً 

از بازار تهران بازدید کرد و اســتاندار تهران هم برای 
حل مشکلات موجود ضرب الاجل داد. با وجود این، 
بازار تهران امنیــت کافی برای کســبه و خریداران 
ندارد و ممکن اســت در یک آتش ســوزی کوچک، 
جان ده ها نفر به خطر بیفتد.« ســیدمحمد موسوی 
هم که 1۰سالی است در تیمچه اکبریان مشغول کار 
است، می گوید: »یکی از دلایلی که سبب می شود در 
آتش سوزی ها خسارت زیادی به مغازه ها وارد شود، 
نبود ایستگاه آتش نشانی در این محدوده است. وقتی 
هم که نیروهای آتش نشانی به محل حادثه می رسند، 
مجبورند صدها متر شــیلنگ آب به یکدیگر وصل 
کنند تا آتش را خاموش کنند؛ چراکه به خاطر عرض 
کم معابر بازار تهران، امکان حضور در نزدیکی محل 
آتش ســوزی را ندارند و این کار باعث می شود وقت 
زیادی از آنها تلف شود. به نظر من، در کنار راه اندازی 
چند ایستگاه آتش نشانی در بخش های مختلف بازار 
تهران برای دسترسی ســریع نیروها به محل حادثه، 

لازم اســت تمهیداتی برای تعریــض معابر و اتصال 
پاساژها، سراها و تیمچه ها به تجهیزات آتش نشانی 
اتخاذ شود.« ملکعلی سلیمی که یک روز در میان برای 
خرید لوازم کفاشی به بازار تهران مراجعه می کند تا 
اجناس مغازه اش را در محلــه نظام آباد تکمیل کند، 
می گوید: »با اینکه رفت وآمد زیــادی به بازار تهران 
دارم، اما همیشــه از حضور در اینجا احساس ترس 
می کنم. هرلحظه احســاس می کنم ساختمان های 
قدیمی در حال ریزش هستند یا ممکن است مغازه ای 
آتش بگیرد و در کوچه های تنگ و باریک گیر بیفتم.«

وی با بیــان اینکه بازار تهران نیازمند اســتقرار ثابت 
نیروهای آتش نشانی است، به مهم ترین دلیلی اشاره 
می کند که راه اندازی ایســتگاه آتش نشانی را در این 
بخش از پایتخت با مشــکل مواجه کرده است: »بازار 
تهران قبل از اینکه زیرســاخت های آن فراهم شود، 
شکل گرفته است. یکی از این زیرساخت ها، ایستگاه 
آتش نشانی است که لازم بود قبل از توسعه بازار تهران، 

اقدامی برای ساخت آن انجام شود. حالا هم مسئولان 
برای راه اندازی ایستگاه آتش نشانی باید هزینه هنگفتی 
برای خرید زمین در بــازار تهــران بپردازند؛ چراکه 
مغازه های بازار ارزش ریالی زیادی پیدا کرده اند. از سوی 
دیگر، کسی حاضر نمی شــود محل کسب خود را که 
درآمد خوبی هم دارد، به شهرداری بفروشد تا تخریب 

کرده و در آن ایستگاه آتش نشانی بسازند.«
 

ایمن سازی در حال انجام است
شهردار منطقه12 درباره وضعیت بازار تهران می گوید: 
»بازار تهران به عنوان نخستین مرکز تپنده اقتصادی 
کشــور در این منطقه فعال اســت، اما با آسیب های 
اجتماعی دســت و پنجه نــرم می کند. اگــر به این 

موضوعات توجه نکنیم، در آینــده نیز حل نخواهد 
شــد.« وحیدرضا انارکی محمدی با بیان اینکه بازار 
تهران 112هکتار مساحت دارد و قدمت و فرسودگی 
ســاختمان ها از مهم ترین مشــکلات آن به شــمار 
می رود، ادامه می دهد: »با وجود این، مخاطره اصلی 
بازار تأسیســات و موضوعات برق، ۷۰۰حلقه چاه و 
معابری است که امکان تردد و کمک را برای نیروهای 
آتش نشانی سخت کرده اند.« وی ادامه می دهد: »با 
وجود محدودیت های موجود، ایمن سازی بازار تهران 
را شــروع کرده ایم و جانمایی برای ساخت ایستگاه 
آتش نشــانی را انجام می دهیم. امسال این کار انجام 
می شود تا مهار آتش هنگام بروز حوادث غیرمترقبه 

به سرعت صورت گیرد.«

اعزام نیروهای شهرداری برای خدمت رسانی به زائران اربعین 
خدمات رسانی به عشاق اباعبدالله در مراسم اربعین از برنامه های شهرداری است و در این راستا پاکبان های شهر در اقدامی داوطلبانه برای 
خدمت رسانی و اعزام به شهرهای کربلا و نجف ثبت نام کرده اند. تا کنون نیروهای متعددی از مناطق شهرداری نیز به مرزهای مختلف کشور 

اعزام شد ه اند تا اقدامات نظافت و همچنین فضای سبز را سامان بدهند.

بازارتهرانصاحبایستگاهآتشنشانیمیشود
با پیگیری کسبه و تلاش مدیریت شهری

حرکت بودجه شهرداری به نقاط 
محروم شهر

عمده پروژه هایی که در بودجه 14۰2شهرداری تهران برای آن 
اعتبار اختصاص داده شــده در مناطق محروم و جنوبی تهران 
است که با نگاه به بودجه شهرداری این موضوع کاملا مشخص 
است. وقتی بخش اعظمی از پروژه های شهر در مناطق محروم 
دیده شــود، درواقع می توان اینطور گفت که بودجه ریزی به 
سمت نقاط جنوبی و محروم شهر حرکت کرده و توجه خاصی 

به مناطق محروم می شود.
آنچه حائزاهمیت اســت اینکه بایــد هنــگام بودجه ریزی و 
برنامه ریزی برای سال مالی شــهرداری تهران به یک تناسب 
برسیم و بودجه هر منطقه را متناســب با نیازهای آن منطقه 
برنامه ریزی کنیم. نگاه ما در امر بودجه همواره این بوده که چهره 
شهر تغییر کند و فاصله بین شــمال و جنوب تهران را کاهش 
دهیم؛ به همین جهت در این دوره مدیریت شهری تمرکز جدی 
بر مناطق 1۸،19،2۰، 14و1۵ داریم تا بتوانیم زیرساخت های 

لازم در این مناطق محروم و کم برخوردار تهران را تامین کنیم.
اگر بخواهم دربــاره تحقق بودجه14۰2 شــهرداری تهران از 
ابتدای سال تاکنون صحبت کنم باید این را بگویم که با گذشت 
حدود ۵ ماه از ســال، تحقق بودجه به خوبی اتفاق افتاده و در 
همین مدت کوتاه آنچه برنامه ریزی کــرده  بودیم رقم خورده 
است و امیدواریم این روند تا پایان سال نیز استمرار داشته باشد.
همچنین باید به این موضوع اشاره کنم که در رابطه با افتتاح  
پروژه ها در شــهرداری، به صورت روزانه این کارها را پیگیری 
می کنیم و منابع لازم نیز تأمین شــده است و  مشکلی درباره 
تامین اعتبار نداشتیم. خوشبختانه باید به این نکته تأکید کنم 
که هیچ پروژه  فعالی در تهران به دلیل کمبود منابع مالی متوقف 

نشده است و پروژه ها از نظر تامین اعتبار مشکلی ندارند.
درباره بدهی های شهرداری نیز این را باید بگویم که اقدامات 
لازم انجام شده تا هرچه سریع تر پرداخت بدهی ها انجام شود؛ 
بنابراین طی برنامه ریزی های صورت گرفته بخشــی از دیون 
شهرداری به بانک ها ازجمله بانک شهر پرداخت شده و با سایر 
بانک ها نیز جلسات متعدد را داشتیم تا اقدامات لازم را به عمل 
آوریم. همچنین باید به این موضوع اشاره کنم که با 1۰نهادی 
که به شهرداری تهران بدهکار بودند و یا شهرداری به آنها بدهی 
داشت، جلسه گذاشتیم و بخشی از آنها تعیین تکلیف شد، تمام 

تلاش خود را می کنیم تا این مهم اتفاق بیفتد.
برای افزایش درآمدهای ســال گذشــته شــهرداری تهران، 
اقداماتی را انجام دادیم و این موضوع به عوامل مختلفی ازجمله 
افزایش تعداد پروانه های ســاختمانی و ظرفیت مولدسازی و 
همچنین افزایش واریزها و برداشــت ها از بانک ها ارتباط دارد 
و خوشبختانه طی 4ماهه گذشته از سال14۰2 شاهد افزایش 

درآمدها نسبت به زمان مشابه سنوات گذشته هستیم.
*معاون مالی و اقتصاد شهر شهرداری تهران

16آبان 14۰۰در بیست  ویکمین جلسه شورای شهر بود که 
مهدی عباسی، عضو شورای شهر تهران از بی توجهی شهرداری 
به ســاختمان های تاریخی محله امامزاده یحیی انتقاد کرد. 
عباسی در این باره گفته بود: »در دوره گذشته مدیریت شهری، 

بی توجهی شهرداری به ساختمان های تاریخی واضح بود. 
محله امامزاده یحیی ظرفیت بســیار خوبی برای گردشگری 
دارد، اما خود امامزاده یحیی)ع( و اطرافش نیاز به بازســازی 
دارد؛ زیرا ارتفاع ســاختمان ها به واســطه مقــررات میراث 
فرهنگی نمی تواند از حدی بیشتر باشد. متأسفانه نوسازی در 
این محله اتفاق نیفتاده و شاهد شکل گیری مخروبه هایی در 
این محله هستیم که امیدواریم در این خصوص تجدیدنظری 
از سوی میراث فرهنگی صورت گیرد.« مهدی چمران، رئیس 
شورای شهر نیز در این باره گفته بود: در محله امامزاده یحیی، 
شــهرداری چند خانه قدیمی خریده که ظرفیت های خوبی 
برای توسعه گردشگری است، اما نیازمند کار مضاعف است.« 

در عین حال در دوره حاضر مدیریت شــهری، صدور پروانه 
مرمت، حذف عوارض شــهری برای تغییــر کاربری بناهای 
تاریخی و در نهایت هدایت تسهیلات بانکی نوسازی بناهای 
فرسوده با هدف مرمت و بازسازی این بناها ازجمله رویکردهای 

مدیریت شهری برای حفظ بناهای تاریخی شهر تهران است.
در تهران 342بنا ثبت شــده و 2هزار بنای واجد ارزش وجود 
دارد. در عین حال تا قبل از این دوره مدیریت شهری نه تنها 
مطابق طرح تفصیلی شــهر تهران، مالــکان بناهای تاریخی 
امکان مرمت و بازسازی املاک خود را نداشتند، بلکه حتی در 
زمان تغییر کاربری نیز مجبور به پرداخت عوارض با رقم های 
بالا بودند. در آن سال ها دستورالعملی در شهرداری تهران در 
برخورد و مواجهه با مالکان این بناهای تاریخی وجود نداشت 
و تنها کاری که شــهرداری در مقابل این بناها انجام می داد، 

دریافت عوارض بود.
در حال حاضر براساس اعلام مدیریت بافت و بناهای تاریخی 
شهر تهران، مصوبه صدور پروانه مرمت و صفر شدن عوارض 
تغییر کاربری بــه مناطقی کــه دارای محله هایی در حصار 

ناصری و صفوی به عنــوان مراکز تاریخی شــهر تهران 
هستند، ابلاغ شده اســت و پیگیری رفع موانعی که 

در این زمینه وجود دارد در دستور کار قرار دارد 
تا مالکان به مرمت و احیا ترغیب شــده و 

موجب بهره برداری های فرهنگی از 
این خانه ها شــود. همچنین در 

جلسه 24مرداد، هم اندیشی معاونت بافت و بناهای تاریخی 
شهر تهران با متخصصان و استادان دانشگاهی، روش های 

نوین مواجهه با بافت و بناهای ارزشمند تاریخی و 
معاصر بررسی شــد تا روند نوسازی بافت 

تاریخی تسهیل شود.

توجهبهبافتتاریخیمحلههایقدیمیتهران

عکس روز شورا

بازدید از منطقه 20توسط رئیس کمیته اجتماعی شورا
زهرا شمس احسان، عضو شورای اسلامی شهر تهران در ادامه بازدیدهای میدانی هفتگی خود، با حضور 
در منطقه 2۰ شهرداری تهران، ضمن گفت وگو با معتمدان از پهنه صنعتی شمال ری، خیابان خاکی و 
دکل های فشار قوی، گود پرخطر محور فدائیان اســلام منطقه، چشمه علی و محله مجاور آن، بام ری و 
مجتمع گلستان و محله همجوار آن بازدید کرد. رئیس کمیته اجتماعی شورای اسلامی شهر تهران در 
این بازدید به پیگیری و ترسیم راهکارهای کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت بر مدیریت کارآمد و حل مسائل و چالش های 

منطقه 2۰ تأکید کرد.

بررسی آتش سوزی بازار تهران در صحن شورا
علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران با اشاره به برگزاری یکصدوهفتادویکمین جلسه از ششمین 
دوره شورای اسلامی شهر تهران، گفت: در جلسه شورای شهر، مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی درخصوص آتش سوزی های اخیر بازار تهران، ارائه گزارش خواهد داشت. ناصر امانی، عضو شورای 
شهر نیز گزارشی درخصوص مشکلات محله علی آباد جنوبی واقع در منطقه 16 ارائه خواهد کرد. طبق 
دستور جلسه دوم، تعرفه های اصلاحی بهره برداری از اماکن ورزشی متعلق به شهرداری تهران و سازمان ها و شرکت های تابعه 
بررسی خواهد شد. بیست وچهارمین صورتجلسه کمیسیون نامگذاری و تغییر نام اماکن و معابر عمومی به همراه چند پلاک 

ثبتی از حیث باغ یا غیرباغ بودن نیز بررسی و تعیین تکلیف خواهند شد.

از شورای شهر چه خبر؟
زهرا شمس احسان، رئیس کمیته اجتماعی شورای شهر تهران، دیروز بازدیدی از منطقه 20تهران داشته و علیرضا 

نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران نیز دستور جلسه صحن علنی شورا در روز 29مردادماه را تشریح کرده است.

سیدمحمد فخارگزارش
روزنامه نگار

ناوگان حمل ونقــل عمومی تهران هیچ گاه 
به اندازه امروز به برقی سازی  نزدیک نبوده 
است. این تصور که اتوبوس ها، تاکسی ها و 
موتورسیکلت های پایتخت به جای بنزین 
و گازوئیل دنبال جایگاه شارژ برقی و پریز 
باشند، از ســال آینده به تصویر کشیده 
خواهد شــد. دیروز وزیر صمت در این  باره 
اعلام کرد که ۷0 ایستگاه شارژ پمپ برق را 
در هفته دولت رونمایی می کنیم و هم اکنون 
در حال نصب این دســتگاه ها هســتیم. 
همچنین به گفته عباس علی آبادی از آبان ماه 
سال جاری مردم حضور خودروهای برقی 
را در پایتخت مشــاهده خواهند کرد. این 
موضوع فقط به تاکســی محدود نمی شود 
و بــه زودی اتوبوس و موتورســیکلت و 
ماشین های عمومی را هم رونمایی خواهیم 
کرد. ایستگاه های شارژ تاکسی های برقی 

در هفته دولت رونمایی می شود.
کمبود ناوگان حمل ونقل عمومی از یک سو 
و آلودگی  هوای ناشی از تردد وسایل نقلیه 
با سوخت فسیلی 2 مســئله عمده تهران 
است که شهرداری را بر آن داشته تا ناوگان 
حمل ونقل عمومی پایتخت را به ســمت 
برقی شــدن ببرد. در این مسیر دولت نیز 
روند مساعدت خود را آغاز کرده تا مسیر 
برقی سازی  وسایل با سرعت بیشتری پیش 
رود. از سویی میزان بالای مصرف سوخت در 
معابر شهری تهران که ناشی از تردد وسایل 
نقلیه شخصی در ترافیک است، برای دولت 
نیز انگیزه برقی سازی  را افزایش داده است. 
در این زمینه گروه صنعتی مپنا به نمایندگی 
از دولت برای بخش سرمایه گذاری پا پیش 
گذاشته است. اگر همه  چیز خوب پیش  برود، 
با مشارکت شــهرداری تهران و دولت، مد 
دیگری به ترددهای شهری اضافه می شود 
که آن شــامل اتوبوس ها و تاکســی های 

تمام برقی است.

راهبرد مهم شهرداری تهران
علیرضا زاکانی، شــهردار تهران: یکی از 
3سیاست اصلی شــهرداری در توسعه 
حمل ونقل عمومی تهران، برقی ســازی 
حمل ونقل عمومی اســت. در حال حاضر 
سهم حمل ونقل عمومی از ترددهای تهران 
34درصد اســت و ما در الگوهای مختلف 
حمل ونقلی دچار فرسودگی و کمبود ناوگان 
هستیم. در عین حال در حوزه حمل ونقل 
امیدواریم بتوانیم شــرایط را تغییر دهیم 
و هدف گذاری ما این اســت که در پایان 
دوره ششم مدیریت شــهری ۷0 درصد 
جابه جایی ها با حمل ونقل عمومی صورت 
گیرد. یکی از 3راهبرد مــا برای این مهم، 
برقی ســازی  و رفتن در مسیری است که 
حمل ونقل عمومی برقی داشــته باشیم تا 
بتوانیم ترافیک شهر و آلودگی هوا را کاهش 

دهیم.

مکث3

حرکت به سمت برقی شدن ناوگان
مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون سلامت، 
محیط زیست و خدمات شــهری شورای شهر: 
شورای شهر و شهرداری تهران به دنبال استفاده 
از اتوبوس های برقی هستند. دنیا به سمت استفاده 
از اتوبوس های برقی می رود و اگر به این ســمت 
حرکت نکنیم، عقب ماندگی جدی خواهیم داشت. 
بی تردید حمل ونقل یکــی از بزرگ ترین عوامل 
تولید گازهای گلخانه ای اســت و در این میان 
خودروها و اتوبوس های گازوئیلی و دیزلی که غالبا 
دچار فرسودگی و نقص فنی هستند در آلودگی 
هوا مؤثرند. بخش قابل  توجهــی از این آلودگی 
در تهران و سایر کلانشــهرها به دلیل بالا رفتن 
غلظت ذرات معلق زیر 2.5 میکرون است و این 
ذرات از سوخت و انتشار گاز خودروهای دیزلی 
منتشر می شوند. هر دستگاه اتوبوس  درون شهری 
به طور متوسط 200 کیلومتر روزانه تردد دارد و این 
حجم از تردد، گویای ظرفیت آلایندگی سیستم 
حمل ونقل شــهری خواهد بود. در عین حال از 
مزایای اســتفاده از اتوبوس برقی ضمن کاهش 
تبعات استفاده از سوخت های فسیلی و جایگزینی 
آن با انرژی برق و حذف آلاینده ها، افزایش عمر 

مفید آنها به میزان تقریبا دوبرابر است.

مکث1

اجرای طرح تی او دی به منطقه 10 رسید

 تـــوســــعه مبتنـــی بـــر حمـــل و نقـــل همگـانــی 
)Transit Oriented Development( عبارت است 
از یک الگوی متراکم کاربری زمین شــامل مسکن، پارک های 
عمومی و میادین، کاربری های تجــاری و خدماتی که همگی 
در امتداد نقاط کلیدی سامانه حمل و نقل همگانی واقع شده 
باشند.  TOD یا همان » توسعه مبتنی بر حمل و نقل عمومی« 
که چندسالی اســت زمزمه اجرای آن در پایتخت به گوش می 
رسد، در دوره جدید مورد توجه مدیریت شهری قرار گرفته است 
و این طرح قرار است در مناطق مختلف اجرا شود  و هم اکنون 
نوبت به منطقه 1۰ رسیده اســت. برای اجرای TOD منطقه 
1۰ در انتظار تصویب شــدن طرح در کمیسیون ماده ۵ است.  
حمیدرضا صارمی، معاون شهرســازی و معماری شــهرداری 
تهران در حاشیه مراسم افتتاح ورودی سوم متروی بریانک برای 
استفاده افراد کم توان جسمی و حرکتی، از پیگیری اجرای طرح 
تی او دی در منطقه 1۰ خبر می دهد و در این رابطه به همشهری 
می گوید:»TOD یکــی از الزامات شــورای عالی معماری و 
شهرسازی و همچنین شورای اســلامی شهر تهران است که با 
توجه به میزان بالای تراکم جابه جایی مسافر، درایستگاه های 
پرتردد مترو و اتوبوس بتوانیم خدمات زیرساختی و سرانه های 

شهری و همچنین جابه جایی پرحجم مسافر را داشته باشیم تا 
دسترسی ها به این ایستگاه ها و میزان جابه جایی مسافر در آنها 
بیشتر شود. در بحث  TOD کشــورهای مختلف تجربه های 
زیادی دارند و ما هم بنا داریم تا در این زمینه اقدام کنیم. او افزود: 
»پیش از این مطالعات مربوط به طرح  TOD در مناطق ۷ و 1۸  
به اتمام رسیده و در کمیسیون ماده ۵ هم مصوب شده است، اما 
در 2۰ منطقه دیگر هم باید این طرح اجرا شود؛ زیرا هدف گذاری 
و برنامه ریزی شــهرداری تهــران برای 3۰۰ ایســتگاه مترو و 
ایستگاه های پر تردد اتوبوسرانی و ســایر مد های حمل و نقلی 
است. ان شاءالله در این زمینه شاهد اتفاق های خوب و مبارکی 
از جمله برای منطقه 1۰ خواهیم بود.«  صارمی گفت: »کارهای 
مربوط به اجرای طرح TOD  برای منطقه 1۰ در دست اقدام 
است. یکی از مناطقی که در این خصوص می تواند به عنوان یک 
الگوی موفق مدیریت شهری در کاهش سفر با خودروی شخصی 
و کاهش سفرهای روزانه مورد توجه قرار بگیرد همین منطقه 1۰ 
است. ان شاءالله با زحمات شهردار منطقه و دوستان بخش حمل 
و نقل و ترافیک شهرداری تهران بتوانیم طرح TOD این منطقه 
را در کمیسیون ماده ۵ تصویب کنیم و در ادامه شاهد اقدامات 

مبارکی در این منطقه باشیم.«    

تولیدخودرویبرقی
کشور های توسعه یافته جهان در پی تغییر منبع 
انرژی بــرای حمل ونقل شــهری هســتند. در دهه 
آینده خودرو های باتری دار جایگزین خودرو های 
بنزین ســوز می شــوند و به تدریــج میــزان مصرف 
سوخت  و در نتیجه آلودگی هوای شهری کاهش 
پیــدا خواهد کرد. شــهرداری تهــران نیــز به دنبال 
بهره گیــری از فنــاوری خودرو هــای برقــی اســت. 
این موضــوع در فضــای مجــازی مورد توجــه قرار 

گرفته است.

 

خدا کنه قیمتش مناسب باشه.

یاس نظری
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خیــره  ان شــاءالله. امیــدوارم قیمتش 
مناسب باشه.
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با قیمت مناسب باشه خوبه.

محسن سعیدی
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انگیزههای
برقیسازی
ناوگان
تهران

مدیریت ترافیک با افزایش ناوگان عمومی

مدیریت آلودگی هوا با حذف مصرف سوخت فسیلی

مدیریت مصرف سوخت با برقی سازی  ناوگان

قدمهای
برداشتهشده
درمپنا
درمسیر
برقیسازی
تهران

تولید شارژرهای 2 تا 600 کیلو واتی 

آغاز فاز اول تأمین زیرساخت تردد خودروهای برقی

آغاز روند احداث 7 ایستگاه شارژ الکتریکی در نقاط مختلف تهران 

هدف گذاری 5000 دستگاه شارژر الکتریکی تا 1403

ورود 500 دستگاه اتوبوس برقی با سرمایه 7200 میلیارد تومان به زودی

سرمایه گذاری 10.000 میلیارد تومانی برای ورود 1۲0 هزار موتورسیکلت برقی

هدفگذاریشهرداریبرایبرقیسازیناوگان

5000DC و AC ایستگاه شارژ خودروهای برقی

اتوبوس برقی2000

تاکسی برقی50.000

دستگاه موتورسیکلت برقی200.000

ورود نخستین خط تراموا به معابر تهران

1

3
2

4
5

اقداماتشهرداریبرایبرقیسازیناوگان

رونمایی از سامانه اسکوتر اشتراکی در تهران )3مهر 1400(

رونمایی از 90دستگاه موتورسیکلت برقی با قابلیت سواپ باتری )اول بهمن1401(

تأمین 50 دستگاه اتوبوس برقی برای خط ویژه بهارستان - جمهوری اسلامی )3بهمن1401(

انعقاد قرارداد با گروه مپنا برای خرید 73 شارژر AC و DC برای اتوبوس های برقی )9مرداد140۲(

رونمایی از نسل جدید خودروی برقی در هیأت دولت )۲5مرداد 140۲(

اگر1.5میلیونموتورسیکلتبنزینیبابرقیجایگزینشوند

50میلیاردتومان
روزانه صرفه جویی سوخت می شود.

واقعیت بخشی به رؤیای تهران پاک
عباس علی آبادی، وزیر صنعت، معدن و تجارت : 
حمل ونقل برقی کشور یکی از اولویت های اصلی 
وزارت صمــت در دوره جدید خواهــد بود. در 
وزارتخانه از همان روزهای ابتدایی به همکاران مان 
اعلام کردیم تا یک برنامه جامع و دقیق، درباره 
طرح حمل ونقــل برقی آماده و شــهر تهران را 
به عنوان شهر نمونه این امر مشخص کنیم. امروز 
نهضت برقی سازی  حمل ونقل تهران آغاز شده و با 
همکاری شهرداری تهران، وزارتخانه های کشور، 
نفت و نیرو برنامه داریم تا پایان سال شاهد حضور 
200 هزار موتورسیکلت و 50 هزار خودروی برقی 
در شهر تهران باشیم. در این زمینه مصمم هستیم 
تا حمل ونقل شهر تهران را برقی کنیم و برای این 
امر تا زمانی که زیرساخت های برقی سازی  مهیا 
شود، همه تلاش خود را خواهیم کرد تا در راستای 
صرفه جویی و محیط زیستی پاک گام برداریم و 
شاهد واقعیت بخشی به رؤیای تهران پاک باشیم. 
همچنین تولید خودروی برقی یکی از اولویت های 

اصلی نظام در زمینه آبادانی کشور است.

مکث2

 

تولید ۲00هزار موتورسیکلت و 50هزار 
خودروی برقی برای شهرداری تهران در 
دســتور کار قرار گرفت. خیلی ها هنوز 
فکر می کنند تسلا فقط خودروی برقی 

تولید می کنه!

Aurora
@fatmh_nby

ابوذر امیرانیهمشهری یار
روزنامه نگار

مهدی اسماعیل پور، روزنامه نگارپروژه


